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EXTRAS

din stenograma ședinței Senatului din 6 octombrie 2021

Doamna Evdochia Aelenei:

Domnule președinte,

Stimați colegi,

Titlul declarației mele politice este „Arde sistemul medical românesc”.

Prima întrebare pe care am adresat-o când am intrat în Parlament a fost: „Domnule ministru al 

sănătății, îmi promiteți că veți construi un spital în Constanța?” Era înainte de validarea ministrului 

Vlad Voiculescu. Răspunsul a fost: „Da, desigur.”

Dar nu a fost să fie așa. De atunci am făcut numeroase interpelări în Parlament pe această temă, 

iar în această vacanță parlamentară, prin campania „AUR te aude”, am cules sute de petiții de Ia 

populația din județul Constanța, care cerea construirea unui spital de pediatrie.

În vara aceasta, toată România a fost la mare. S-a lucrat în aceleași spitale și cu același 

personal. Ne așteptam la valul patru, care a venit totuși pe nepregătite, așa cum „iarna nu-i ca vara”. 

Cu aceleași improvizații, aceleași prelungitoare, aceleași circuite și același personal - puțin.

Cine trebuia să pregătească valul patru și cine trebuia să controleze pregătirile acestea? Cum s

au pregătit primăriile, spitalele, pompierii? Mai sunt prelungitoare improvizate în reanimările 

României? Cine verifică? Noi nu dorim anchete după dezastru, considerăm că este mai corect să se 

verifice toate spitalele înainte să se întâmple ceva.

Provin din rândurile personalului medical care lucrează în secțiile de terapie intensivă și-i 

sfătuiesc pe colegii mei să nu mai muncească cu improvizații, să semnaleze toate neregulile, să nu se teamă 

că vor fi zburați dacă nu se supun, căci la porțile spitalelor nu se îmbulzește nimeni să le înlocuiască.

Țin să mulțumesc, sub cupola Parlamentului, tuturor cadrelor medicale și întregului personal 

care lucrează în aceste vremuri tulburi în spitalele României. Mulțumesc liftierelor, care transportă și 

viii, și morții de COVID și care au fost uitate atunci când s-au dat banii pentru personalul medical care 

a lucrat la COVID. Mulțumesc preoților care merg în spitale la bolnavii de COVID. Rog psihologii 

angajați în spitale să facă același lucru. Nu am văzut și nu am auzit să se întâmple așa ceva.

Vă mulțumesc.

Cu deosebită considerație, senator Aelenei Evdochia.


